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CO NOVÉHO V P� ÍVRATU 

Vá�ení spoluob� ané, 
doba se pomalu uklid� uje a jsem rád, �e se �ivoty nás všech dostávají op� t pomalu do 

normálu. I p�es výrazný pokles p�íjm�  obce z da� ových výnos�  (v kv� tnu jsme zaznamenali 
meziro� ní pokles o 34,87% !!! - a tento trend má dle našich informací nadále pokra� ovat) se 
nevzdáváme našich investi� ních zám� r�  na tento rok. Pravdou nicmén�  je, �e s velkou 
pravd� podobností dojde ješt�  v pr� b� hu roku k revizi zám� r�  s ohledem na p�íjmovou dietu, 
kterou nám bohu�el naordinovala vláda. Navzdory tomu všemu však v tuto chvíli máme nová 
sek� ní vrata na obecní stodole, pustili jsme se do vým� ny dve�í, výloh a oken v naší prodejn� , 
zainvestovali jsme i do ná�ezového vybavení prodejny. Vym� nili jsme vý� epní pult v hospod�  
a rozší� ili zahrádkové sezení v prostorech p�ed prodejnou. Chystáme i další úpravy prostoru 
p�ed prodejnou a modernizujeme ve�ejné osv� tlení na východním záhumení.  

Prodejna bude mít od 1. � ervence novou stálou prodava� ku – Moniku Venclovou. S� ítáme 
ztráty z pozastavení provozu naší hospody a statku. Pro zajímavost jsem vám zde v tuto chvíli 
schopen sd� lit, �e jen na ubytovacích slu�bách jsme p� išli o tém��  300.000, - K�  obratu.  

Vaše podpora našeho restaura� ního za�ízení a prodejny si zaslou�í uznání a díky! 
Nov�  jsme z�ídili další zp� sob, jak m� �eme naše ob� any informovat o d� ní v obci – je to 

uzav�ená skupina na Facebooku, ur� ená pouze pro ob� any P�ívratu, která se jmenuje P�ívratský 
Infokanál. Neváhejte se p� ipojit. P� idat si do svého mobilního androidu m� �ete pr� b� �n �  
aktualizovaný kalendá� našich událostí „P�ívrat - akce!“ u�ivatele privratobec@gmail.com. 

Z informací od našich spolk�  zde mohu také sd� lit, �e jak Guláš Festival tak i P�ívratské 
Vinobraní se bude konat. Vládou avizované podmínky to zatím umo�� ují. � áru p�es plány by 
v tom mohla ud� lat pouze nenadálá zm� na situace, co� ovšem v tuto chvíli neovlivníme. 
Spolky, tak jako ka�dý rok, spoléhají na pomoc p� i organizaci a zajiš� ování t� chto akcí 
ka�dého, kdo má chu�   a mo�nost – tento rok mo�ná více ne� jindy. 

Letní kina budou po�ádána ve standardním rozsahu – tedy � ty� i kina zajiš� ovaná spolky, které 
p� sobí v naší obci. Obec op� t p� ispívá na filmy a promítací zázemí tak, abychom udr�eli 
pot�ebnou kvalitu film�  i samotné produkce, na kterou jsme si zvykli z minulých let. 

P�eji Vám p�íjemn�  léto.   Jan Stránský, starosta obce 

ÚZEMNÍ PLÁN OBCE � ETOVÁ 

Obec � etová bude v následujících m� sících shroma�	 ovat podklady pro zm� nu územního 
plánu obce. Sou� asný územní plán platil 5 let a je p�edpoklad, �e po plánované zm� n�  bude 
nový platit nejmén�  tak dlouho. Územním plánem je pevn�  dané, na kterých pozemcích 
v našem katastru obce lze nap�íklad stav� t rodinné domy, na kterých se po� ítá s výstavbou 
ob� anského vybavení, drobnou výrobou a skladováním, zem� d� lskou výrobou, výstavbou 
technické infrastruktury (in�enýrské sít� ), staveb pro rekreaci nebo pro ve�ejnou zele� .  

Co z tohoto vyplývá pro ob� any � etové? Na našich webových stránkách je platný územní 
plán obce, kde m� �e ka�dý zjistit, co m� �e na jím vlastn� ných pozemcích být. Nebo lidé 
mohou p� ijít na obec, kde si mohou sou� asný platný územní plán prohlédnout. Do konce � íjna 
bude obec sbírat písemné podn� ty ke zm� n�  územního plánu od vlastník�  pozemk� . Poté bude 
zahájen proces zm� ny územního plánu, který pro nás zajiš� uje stavební odbor M� stského ú�adu 
v Ústí nad Orlicí a zm� na trvá cca 1 rok. O zm� nu m� �e �ádat pouze vlastník pozemk� . 
Podotýkám, �e �ádostem o zm� nu územního plánu nemusí být vyhov� no, vše závisí 
na posouzení Krajského ú�adu Pardubického kraje.  

Hana Šafá�ová 
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STAVBY V � ETOVÉ 

Ani koronavirus nemohl zastavit stavební ruch v � etové. Hned na za� átku roku se uvolnil byt 
nad pohostinstvím. Obecní zam� stnanci v� etn�  ú� etní a starostky poctiv�  pomáhali 
s vyklízením bytu a pohostinství po neideálním nájemci. Byli jsme si v� domi toho, �e nového 
nájemce pana Do� kala nem� �eme odradit stavem prostor a p� ístupem p� vodního nájemce. 
Práce to byla nehezká. Po vyklízení nastal � as na vybourání sociálního za�ízení a nástup firmy 
pana Meduny, která provedla ve spolupráci s panem Poslušným rekonstrukci koupelny 
a kuchyn�  v bytu. 

Poté nám koronavirus uzav�el hosp� dku, a tak jsme akci naplánovanou na léto zapo� ali ji� 
v b�eznu, následn�  po ukon� ení prací v byt� . V pohostinství prob� hla kompletní rekonstrukce 
sociálního za�ízení, kuchyn�  a vým� na linolea ve vý� epu. Vše, a� na nové dve�e v sociálním 
za�ízení, se poda� ilo stihnout do doby uvoln� ní restriktivních opat�ení. Pohostinství bylo 
prozatím otev�eno na p�echodnou dobu do instalace dve�í s vyu�itím toalet v kinosále.  

Další stavební � inností je stále rekonstrukce obecního ú�adu a celé této budovy. 
Budova byla firm�  Stavitelství Jokeš spol. s r.o. p�edána na za� átku roku. Zde práce nebyly 
v� bec p�erušeny. Provoz obecního ú�adu je sice trošku nekomfortní, ale bez v� tších omezení 
fungoval i v dob�  celostátních omezení. Rekonstrukce bude probíhat nejdéle do konce letošního 
roku. Obec získala na rekonstrukci dotaci na zateplení budovy a vým� nu zdroje vytáp� ní 
a druhou dotaci na vznik multifunk� ního centra v p� dním prostoru. Pevn�  v�� ím, �e budeme 
mít jednu z nejhez� ích knihoven v okrese a prostor bude moci být vyu�íván i na ve�ejná 
zastupitelstva a setkávání lidí p� i r� zných p�íle�itostech. V p�ízemí v prostorách po pošt�  
vznikne malometrá�ní byt. Budova bude vytáp� na tepelným � erpadlem a napojena na � isti� ku 
odpadních vod. 

Nejv� tší stavební akcí za dlouhá léta je p� ístavba mate�ské školy k základní škole. 
Kapacita sou� asné mate�ské školky je nedostate� ná ji� nyní a jakékoliv zvýšení kapacity nará�í 
na malé prostory a nevhodné uspo�ádání školky v budov�  bývalé staré školy. Vzhledem k 
výstavb�  nových rodinných dom�  jak v � etové, tak v p� ilehlých obcích P�ívratu a � et� vce by 
kapacita školky v budoucnu byla nedostate� ná. Na p�ístavbu se obec dlouhodob�  chystala. 
Sou� ástí p� íprav bylo naplánování a provedení regulace toku Husího krku, které bylo v re�ii 
Les�  � R a prob� hlo po dvou letech p�íprav v roce 2019. Další stavbou bylo nové multifunk� ní 
h� išt�  s um� lým povrchem u t� locvi� ny, které nahradilo h� išt�  u školy. Plány na p�ístavbu 
školky v� etn�  stavebního povolení obec m� la ji� 2 roky, ale a� do letošního roku se nepoda� ilo 
sehnat dotaci na její stavbu. V lo� ském roce jsme �ádali o dotaci opakovan�  p� ímo 
na ministerstvu financí a sou� asn�  i na Ministerstvu pro místní rozvoj. Ji� na konci roku 2019 
jsme m� li jistotu, �e jsme získali dotaci ve výši 5 milion�  z Ministerstva pro místní rozvoj, co� 
ale v porovnání s celkovými náklady 30 milion�  není pro obec moc výhodné. Proto jsme stále 
doufali, �e Ministerstvo financí � R nezruší vypsaný dota� ní titul a �e naše obec bude úsp� šná. 
Pro toto jsme u� inili vše, v� etn�  výb� rového � ízení zhotovitele stavby a podepsání smlouvy 
o dílo, co� prob� hlo na konci roku 2019. Toto zásadn�  zvyšovalo nad� ji na získání dotace. Díky 
pr� b� �n �  získávaným informacím zastupitelstvo obce p� istoupilo k zapo� etí stavebních prací, 
proto�e technologicky by proinvestování p� ípadné dotace z Ministerstva financí do konce 
letošního roku nebylo mo�né. 

Ministerstvo financí navrhlo na jednání vlády 8. 6. 2020 projednat navýšení prost�edk�  
na program pro rozvoj regionálních základních a mate�ských škol v malých obcích. „Chceme 
tím podpo� it nejmenší obce, které jsou v� bec nejzraniteln� jší. Práv�  pro n�  je fungující 
škola nebo školka d� le�itá k tomu, aby v nich mladé rodiny s d� tmi z� stávaly a nest� hovaly se 
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jinam. Byla by nesmírná škoda, kdyby se kv� li nedostate� né kapacit�  výzvy musely odlo�it 
projekty, které jsou p� ipravené a mohou okam�it�  odstartovat. Posílení programu na rozvoj škol 
a školek v malých obcích po celé zemi je typický p�íklad investice, která se nám v budoucnu 
bohat�  vrátí,“ �ekla ministryn�  financí Alena Schillerová. 

Navýšení se týká ji� vyhodnocené výzvy k programu 298D22 – Akce financované 
z rozhodnutí Poslanecké sn� movny Parlamentu a vlády � R. Program spadá pod rozpo� tovou 
kapitolu Všeobecná pokladní správa, jejím� správcem je Ministerstvo financí. Zmín� ná výzva 
byla zam�� ena na regionální školství v p� sobnosti obcí a byla ur� ena malým obcím do 3 tisíc 
obyvatel. Jejím cílem je podpo� it rekonstrukce a modernizace základních a mate�ských škol, 
jejich� z� izovateli jsou obce. �adatelé mohli získat dotaci, která pokryje a� 90 procent náklad�  
na investi� ní akci. Maximální výše dotace na jeden projekt � iní 20 mil. K� . Do této výzvy 
podala naše obec �ádost o dotaci v roce 2018. �ádosti v rámci této výzvy vyhodnotilo 
Ministerstvo financí na konci dubna. Obdr�elo celkem 463 �ádostí o poskytnutí dotací 
v celkovém objemu tém��  cca 3,4 mld. K� . Podmínky výzvy p� itom splnilo 454 �ádostí. A� do 
8. 6. byla na tuto výzvu vy� len� na � ástka 300 mil. K� , která umo�� ovala podpo� it pouze 34 
projekt� . Díky zmín� nému rozpo� tovému opat�ení, na jeho� základ�  byla alokace výzvy 
posílena � ástkou 3,1 mld. K�  z vládní rozpo� tové rezervy, tak bylo mo�né podpo� it všech 
454 projekt�  nap�í�  celou republikou. Naše nad� je se stala jistotou a obec získala dotaci ve výši 
20 milion�  na p�ístavbu mate�ské školky k základní škole. Léto v � etové bude tedy provázet 
nebývalý stavební ruch, proto�e na p�ístavb�  musí být v letošním roce zhotoveny práce za celou 
poskytnutou dotaci. 

Prosíme � etováky, aby do� asn�  tolerovali stavební ruch. Zastupitelé pevn�  v�� í, �e dílo 
v podob�  nové mate�ské školky bude slou�it obyvatel� m obce po mnoho desetiletí. Zatím nám 
ze staveništ�  tr� í jen piloty, na kterých bude školka stát a v tomto m� síci dojde ke stavb�  
� isti� ky odpadních vod pro základní školu a mate�skou školku, která by m� la fungovat ji� 
v p� íštím školním roce. Potom u� dojde k betoná�i základ�  naší školky a další stavb�  tak, �e do 
zimy bude pod st�echou.        Hana Šafá�ová, starostka 

VÝM� NA OPLOCENÍ NA  D� TSKÉM H� IŠTI 

V m� síci dubnu a kv� tnu se nám 
s n� kolika dobrovolníky poda� ilo provést 
� áste� nou vým� nu oplocení na d� tském h� išti. 
Na p� vodním oplocení se ji� projevil zub � asu 
a místy bylo pletivo ji� zna� n�  poškozené. 
Za pomoc bych cht� l touto cestou pod� kovat 
p. Radku Provazníkovi (betonování k� l� ), 
na samotné montá�i pletiva v� etn�  terénních 
úprav se podíleli tito dobrovolníci: Lukáš 
� eho�, Luboš Novotný, Karel Šimek, Petr 
Šimek, Ji� í Poslušný, Ji� í Hladil, Ladislav 
Hanuš, Radek Pávek, Tomáš Va� ous. Všem 
zú� astn� ním chci touto cestou pod� kovat, �e 
si našli volný � as a šli pomoci dobré v� ci 
a obci ušet� ili finan� ní prost�edky, které se 
mohou vyu�ít jiným zp� sobem.  

Pavel Štantejský 
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REKONSTRUKCE K � I�OVATKY A   OBECNÍHO MOSTU � . 10 V � ET� VCE 

Jak u� víte, v období let 2020 – 2021 
se p�edpokládá realizace stavby 
„Modernizace mostu ev. � . 360-014 
� et� vka“. Sou� ásti stavby je demolice 
mostu na silnici II. t�. 360 v � et� vce 
p�es � etovku (Husí krk), 
výstavba mostu nového 
a rekonstrukce � ásti k� i�ovatky. 
Na tuto stavbu navazuje 
i modernizace celé silnice II. t�. 360 
z Ústí nad Orlicí do Litomyšle. Naše 
obec si v rámci p� ipomínkování 
stavby vymohla realizaci místa pro 
p�echázení chodc�  v k� i�ovatce. 

Bylo toho dosa�eno za cenu, �e se obec � et� vka stala investorem a stavitelem chodníku 
na stran�  silnice u rychty a dnes ji� i ve�ejného osv� tlení pro osv� tlení místa pro p�echázení. 
Poda� ilo se nám zajistit zpracování všech projekt� , máme platná stavební povolení a získaly 
jsme i na výstavbu chodníku dotaci z opera� ního programu IROP v rámci MAS Orlicko. Aby 
byla informace úplná, tak do 30. 6. 2020 má být dokon� ena projektová dokumentace 
na rekonstrukci obecního mostu (most � . 10) ústícího do k� i�ovatky, který byl v rámci 
zpracované studie té� ozna� en za nevyhovující, a obec zadala zpracování projektu na jeho 
rekonstrukci, kterou bychom rádi zvládli p� i jedné uzáv�� e k� i�ovatky. Odhad náklad�  
na rekonstrukci mostu � iní 1,7 mil K� . I tuto stavbu bychom rádi realizovali s dotací, proto�e 
bez ní to bude velice t� �ké p� i sou� asném propadu ekonomiky. 

Ing. Pavel B� lovský, starosta 

PR� ZKUM VE� EJNÉHO MÍN� NÍ V � ET� VCE 

Dne 29. dubna 2020 prob� hlo ve�ejné zasedání zastupitelstva, na jeho� programu bylo 
schvalování kupní smlouvy na nákup stavebního pozemku 148/1 a skladové haly od 
ZD Sloupnice, za ú� elem získání prostoru pro �ešení sb� rného místa odpad� , získání 
skladovacích prostor pro obec a vytvo�ení podmínek pro další rozvoj technického zázemí obce. 
V� ci se zastupitelstvo chopilo jako mimo�ádné p�íle�itosti po tom, co ZD nabídlo obci tyto 
nemovitosti ke koupi.  

Pro ur� itou skupinu ob� an�  byl zám� r zastupitelstva nep� ijatelný a celé zasedání vygradovalo 
ji� od po� átku do emocí, oso� ování, vyhro�ování �alobami a manipulativním jednáním se 
zám� rem nedopustit, aby zastupitelstvo rozhodlo o koupi nemovitostí. Zastupitelstvo nem� lo 
zájem vyhrocovat situaci a stáhlo bod kupní smlouvy z jednání a rozhodlo o provedení 
pr� zkumu mín� ní obyvatel v této v� ci v co nejkratším � ase.  

Pr� zkum byl p� ipraven tak, �e všichni oprávn� ní voli� i v obci obdr�eli dne 7. 5. 2020 do 
schránky v obálce informa� ní letá� ky, instrukce a anketní otázku s mo�ností anonymní 
odpov� di ANO/NE. Anketní otázka zn� la: „Souhlasím se zám� rem obce odkoupit od 
ZD Sloupnice pozemek � .148/1 se stávající skladovou halou pro ú� el uskladn� ní obecního 
majetku a zbudování sb� rného místa pro odpady.“  

 
  

��� � �� �
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Informace o p� ipraveném pr� zkumu byly p�edem vyv� šeny ve výv� skách, na obecním webu 
a dvakrát vyhlášeny obecním rozhlasem. Následn�  8. 5. 2020 obešli sb� ra� i ankety s urnami 
jednotlivé domy a umo�nili ob� an� m vhodit jejich anketní lístky do zape� et� ných uren. Urny 
byly 11. 5. 2020 po kontrole pe� etí otev�eny nezávislou komisí a bylo provedeno vyhodnocení 
ankety. O vyhodnocení ankety byl sepsán komisí protokol, s tímto výsledkem: 

• Po� et rozeslaných anketních lístk�     223  100 % 
• Po� et vrácených anketních lístk�     199  89,24 % 
• Po� et neplatných anketních lístk�  z vrácených   15   7,54 % 
• Po� et platných anketních lístk�  z vrácených   184  92,46 % 
• Po� et odpov� dí ANO z platných anketních lístk�   138  75,00 % 
• Po� et odpov� dí NE z platných anketních lístk�    46  25,00 % 
Ob� ané � et� vky sami rozhodli, jak se má 

zastupitelstvo zachovat a tak na dalším 
ve�ejném zasedání 13. 5. 2020 
zastupitelstvo schválilo nákup nemovitostí 
od ZD Sloupnice a pov�� ilo starostu 
podpisem kupní smlouvy. 

Co dodat záv� rem. D� kuji ob� an� m 
za tém��  90 % ú� ast p� i �ešení v� cí 
ve�ejných. D� kuji za Vaši podporu a velmi 
si ceníme d� v� ry a silného mandátu, který 
jste nám v anket�  projevili.  

Ing. Pavel B� lovský, starosta 
�
�

���������	
�����
	������������

SCHODKOVÝ ROZPO� ET – STY� TE SE 

Na dubnovém ve�ejném zasedání zastupitelstva v � et� vce padla výtka: „Hospoda�íte se 
schodkovým rozpo� tem, sty	 te se“. Nedá mi to a musím se nás zastupitel�  zastat, proto�e 
na emotivn�  vybuzeném zasedání na to nebyl prostor. 

Kdo si dob�e prostudoval p� ijatý rozpo� et, ihned zjistil, �e na stran�  p� íjm�  nejsou uvedeny 
�ádné dotace, kde�to na stran�  výdaj�  jsou zapo� ítány všechny projekty (opravy a investice), 
které chce zastupitelstvo v tomto roce zrealizovat. To generuje schodek rozpo� tu 499,- tis. K� , 
p� i st� ízlivém odhadu p�íjm� . Zastupitelstvo rozhodlo, �e se bude sna�it realizovat všechny 
projekty i za cenu, �e nedostaneme �ádnou dotaci. Proto jsme otev�en�  p� iznali, �e m� �e nastat 
situace, kdy budeme hospoda� it se schodkem. (Aplikace zásady lépe mít hotovo, ne� šet� it, 
zítra to bude stát dvakrát tolik). Starosta p� ipravil zpracování 5 �ádostí o dotace v celkové výši 
980,- tis. K� . K dnešnímu dni víme o p� ijetí 2 �ádostí o dotace v celkové výši cca 500,- tis K� . 
Uvidíme, jak se bude situace vyvíjet dál. T�eba skon� íme nakonec i s p�ebytkem. 

Jediné, co jsme nemohli v prosinci 2019 p�edpokládat, byla koronavirová pandemie, propad 
ekonomiky a sní�ení da� ových p�íjm�  do rozpo� tu obce v tomto roce (odhad poklesu p�íjmu 
cca o 700,- tis K� ). P�esto jsem p�esv� d� en, �e se chováme ekonomicky správn�  a racionáln� . 
Sna�íme se efektivn�  vyu�ít systému s dotacemi, i kdy� ho vnit�n�  nepova�uji za správný, ale 
nedá se d� lat nic jiného, ne� se s ním nau� it �ít. 

Proto chci také na záv� r dodat „NESTYDÍME SE“.        
         Ing. Pavel B� lovský, starosta 
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Blí�í se konec školního roku, jeho� druhá polovina byla pro všechny tak trochu odlišná od let 
p�edchozích. Ze dne na den došlo k uzav�ení škol v � eské republice. U� itelé a �áci byli 
postaveni p�ed novou výzvu, se kterou se doposud nesetkali. Vzd� lávání muselo být p�eneseno 
do on-line prostoru. Tato forma vzd� lávání byla nestandardní pro všechny - u� itele, �áky 
i rodi� e. Proto�e �áci 1. stupn�  základní školy nejsou ve v� tšin�  p� ípad�  natolik samostatní, aby 
mohli zadané úkoly plnit bez pomoci, p�evzali � asto úlohu u� itele sami rodi� e. My jako 
pedagogové jsme se stali spíše poradci a pr� vodci vzd� lávání na dálku. Jednou z novinek bylo 
p� istoupení k výuce formou videokonferencí. 

Proto�e tato situace byla skute� n�  pro všechny nová, pot�ebovali jsme po pár týdnech získat 
od rodi��  zp� tnou vazbu, abychom mohli vše lépe p� izp� sobit. Formou dotazníkového šet�ení 
jsme dostali �adu podn� t�  a informací, které jsme zapracovali do výuky na dálku. V�� íme, �e 
i díky tomu bylo vzd� lávání pro rodi� e a jejich d� ti o n� co snazší a p� íjemn� jší. D� le�itá 
pr� b� �ná komunikace probíhala formou e-mail� , telefonát� , p� ípadn�  sdílením videí 
a fotografií. D� ti i rodi� e si na tuto formu rychle zvykli, a krom�  úkol�  a zadaných prací nám 
zasílali i své zá�itky z domácího prost�edí a dalších zájmových aktivit. 

Dobrovolný návrat do školních lavic znamenal nové p�eká�ky, se kterými jsme se doposud 
nesetkali. Bylo nutné dodr�ovat zp�ísn� ná hygienická opat�ení, pracovat v rozestupech 
a v neposlední �ad�  nosit také roušky. Výuka nebyla obnovena v p� vodní form� , ale byl 
zaveden dopolední a odpolední blok aktivit. Pro �áky bylo nové p�edevším to, �e se nepotkávají 
s �áky dalších ro� ník� . Vzd� lávání probíhalo v uzav�ených skupinách. �áci reagovali na zm� ny 
pozitivn�  a rychle si p� ivykli novým opat�ením. Nedílnou sou� ástí výuky bylo také pokra� ování 
distan� ní formy výuky �ák� , kte� í z� stali doma. 

Na tomto míst�  chceme pod� kovat všem rodi�� m a prarodi�� m, kte� í si s touto situací poradili 
a v� novali svým d� tem velké mno�ství � asu a úsilí b� hem vzd� lávání. 

Tým pedagog�  ZŠ � etová 

� � �  � � � � � �  � 
 � � � � � � � �
Bylo pond� lí 16. 3. 2020 a do naší školky p� išlo jen pár d� tí. Po vzájemné dohod�  vedení 

školy a z� izovatele se ji� druhý den školka uzav�ela a všichni jsme se najednou ocitli v situaci, 
ve které jsme nikdo nikdy nebyl. A jeliko�, jak je známo, u� itel je � lov� k kreativní, p� ibývalo 
nápad� , jak tuto dobu v práci vyu�ít a p�ipravit d� tem p� kné p�ekvapení.  

Po úklidu všech prostor mate�ské školy, r� zných seminá�ích i úpravách dokumentací, jsme 
intenzivn�  za� ali pracovat na zahrad�  MŠ, kde jsme zrušili ji� nefunk� ní pískovišt� , vykopali 
ke�e, které bránily ve výhledu na d� ti, a pustili se do budování nových environmentálních 
prvk� , které obohatí vzd� lávací � innost i volnou hru d� tí. Mezi n�  pat� í: kompostér, bylinková 
zahrádka, záhonek, hmyzí dome� ek a venkovní kuchy� ka.  

Nyní nám ješt�  zbývá vyrobit lavi� ky kolem ohništ�  a dokon� it 
ohništ�  tak, aby se dalo bezpe� n�  vyu�ívat. 

Museli jsme se také vypo�ádat s novými pravidly p� i zápisu 
a neustálými zm� nami, které tato doba p� inesla. Jsme ale rádi, �e se 
nám ji� 11. 5. 2020 poda� ilo školku pro d� ti otev�ít bez v� tších 
omezení, a doufáme, �e d� ti i rodi� e sdílí naše nadšení. 

Tým pedagog�  MŠ � etová �
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Dobrý den, paní u� itelko, 

kdy� je karanténa, tak trávím � as doma. Dopoledne d� lám domácí úkoly. N� kdy sama, n� kdy s 
mamkou. Je dob�e, �e je venku v� tšinou sluní� ko, proto�e m� �eme být se sest�i� kou Nikolkou 
na zahrad� . Taky ob� as chodím k mé sest�enici Róze a tam trénujeme gymnastiku na velké 
trampolín� . Doma je to fajn, ale taky mi chybí kamarádky ze školy, tak se t� ším zpátky do 
školy. M� jte se hezky a p�ejeme vám hodn�  zdraví.      Nelinka 

 

Dobrý den, paní u� itelko, 
tyto dny pro�ívám dob�e, ale 
u� bych cht� l jít do školy. 
Pomáhám mamince 
na zahrádce. Jsem celé 
odpoledne venku. � asto 

grilujeme na ohni.   
 Moc vás pozdravuje  

Pé� a. 
 

 

Dobrý den, paní u� itelko, 
úkoly jsem zvládla a mám je 
všechny hotové. 

          Hezký víkend,  
               Maruška 
 

Dobrý den, paní u� itelko. 
U� m� síc jsem nevid� l kamarády, ani nem� �u hrát fotbal, tak�e nouzový stav je nuda. 
Dopoledne jsem u babi� ky a odpoledne se s mamkou u� ím. Ve volném � ase chodím s tátou do 
lesa d� lat d�evo. Jezdíme na � ty�kolkách a na kole 
a chodíme na procházky. U babi� ky jsme m� li zabíja� ku 
a u druhé babi� ky máme nové št�� átko jezev� íka. 
Jmenuje se Ammy a je s ní sranda.   Na shledanou, Kuba 

 

M� j �ivot v karantén� . 
Doma mi je dob�e, ale u� bych se cht� la vrátit do školy. 
Cht� la bych se vid� t s kamarády a u� itelkami a u� iteli. 
� asto chodím do p�írody a p� kn�  si to u�ijeme. Kdy� 
pot�ebujeme nutn�  n� co koupit, musíme si v�dy vzít 
roušku nebo alespo�  n� jaký šátek.    Sab� a 

# � � �$� � � � � � ! � �%�
Tak�e… Za� neme od 1. t� ídy. Za� alo to tak, �e jsem m� la jít do 1. t�ídy. Hrozn�  moc jsem se 

do školy t� šila a p� ipravovala jsem se na ni asi m� síc, proto�e jsem cht� la poznat nové 
kamarádky. Kdy� jsem byla první den ve škole, m� la jsem zlomenou ruku. Sed� la jsem 
s Rózou, proto�e jsme byly nejlepší kamarádky. 1. t� ída mi šla dob�e a byla jsem ráda za své 
kamarády. Ve 2. t� íd�  mi to taky šlo dob�e, ale u� od za� átku jsem se strašn�  bála paní u� itelky 
Jarošové, proto�e mi p� ipadala, �e je p� ísná, ale potom jsem zjistila, �e je hodná. Ve 3. t� íd�  se 
všechno zm� nilo. Ale bylo to super. M� li jsme u� i paní u� itelku Jarošovou na hudebku a moje 
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první hudebka s ní se mi líbila a byla jsem ráda, �e ji máme na jeden p�edm� t. Taky jsem v� bec 
netušila, �e naše paní u� itelka Burešová n� kdy odejde, m� la jsem pocit, �e jsem si ji po�ádn�  
neu�ila. 4. t� ída – m� li jsme paní u� itelku Jarošovou, u� jsem byla v� tší a škola m�  a� tak 
nebavila. A te	  p� išla 5. t� ída. Hrozn�  moc jsem se t� šila a u�ila jsem si ji nejvíc. A� v 11 
letech jsem si uv� domila, co všechno pro m�  znamenají všichni z mé t� ídy. Byla jsem za n�  
moc ráda. I kdy� jsem si s klukama moc nepovídala, tak i p�esto mi budou chyb� t. Cht� la bych 
vám všem pod� kovat za ú�asných p� t let.    Amálie Asingerová, 5. ro� ník 

 

Do 1. t� ídy jsem se t� šil, ale bál jsme se, �e budu sed� t sám. Pak si ke mn�  sedl Pá� a. V první 
t� íd�  jsem m� l zlomenou nohu. Ve 2. ro� níku bylo trochu víc u� iva. Jako t� ídní paní u� itelku 
jsme m� li paní u� itelku Burešovou. Ve t� íd�  byla sranda. Poznal jsem tu také spoustu 
kamarád� . A pak p� išel další ro� ník. 3. t�ída byla u� t� �ší, m� li jsme angli� tinu a t� �ší � lov� k 
a jeho sv� t. Ve 4. ro� níku jsme m� li paní u� itelku Jarošovou. M� li jsme hlídky na záchod�  – 
n� kdo po� urával záchod. V 5. ro� níku u� te	  jenom opakujeme a moc mi nechutnají ob� dy. 
Za t� ch 5 let jsem toho ale hodn�  pro�il. To mi bude chyb� t. U� moc neuvidím kamarády. 
V budoucnu chci být psovod. Mám rád hodn�  zví�ata, ale nejvíc psy.   Vít Duchá� ek, 5. ro� ník 

Pozn.: Všechny práce �áku byly po formální stránce (ne obsahové) upraveny. 

&� ' � � (  � � � ) � � � � � ! � * �
• Jsme rádi, �e p� íští rok p� ivítáme v naší škole 12 prv� á� k�  z � etové, � et� vky, P�ívratu 
a � eské T�ebové.  

• V návaznosti na informace od výkupc�  papíru, ví� ek a dalších druhotných surovin, které jsme 
ve škole sbírali, jsme se rozhodli ukon� it veškerý sb� r. D� kujeme všem, kte� í se s námi sb� ru 
zú� astnili. 

• V areálu základní školy za� aly práce spojené s výstavbou nové mate�ské školy. 
• Od 1. 7. 2020 budou spušt� ny nové webové stránky Základní školy a Mate�ské školy � etová. 

P�eji všem d� tem a �ák� m, zam� stnanc� m naší školy 
i všem � tená�� m Zpravodaje krásné letní dny.  Mgr. Hana Fu� íková 

VÍTÁNÍ NOVÝCH OB � ÁNK �  V P� ÍVRATU 

V sobotu 20. 6. 2020 se, mo�ná trochu netradi� n� , oblékl sál hospody U Coufal�  do 
sváte� ního, aby spolu s panem starostou, paní matriká�kou a p�ívratskými d� tmi, p�ivítal 

Adélku Vá� ovou, Elišku Krškovou 
a bratrance Šimona a Viktora 
Va� ousovy. Tímto prvním oficiálním 
�ivotním krokem a zápisem do 
pam� tní knihy je provázeli jejich 
rodi� e, pra, ba dokonce i praprarodi� e, 
a další nejbli�ší p� íbuzní a hosté, tak�e 
sál byl tém��  zapln� n.  

P�ejme jim do �ivota zdraví, a také, 
aby se v�dy m� li s kým pevn�  dr�et za 
ruku, proto�e �ivot jak známo, nemá 
zábradlí. 

Hana Va� ousová, kroniká�ka 
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Naše sou� asn�  nejvýznamn� jší investi� ní akce Modernizace mlé� né farmy ve Sloupnici 

pokra� uje. Na kontrolním dnu 26. kv� tna byl aktualizován harmonogram prací. Dne 
1. � ervna p�evzala firma WOLF stavbou v� �ového je�ábu staveništ�  se spodní stavbou 
dna kejdové jímky SO-05, dokon� it betoná� skladovací jímky by m� la do 30. � ervna. 
Následovat bude zhotovení kontrolního systému, obsypy, montá� technologie a vybudování 
nového výdejního místa. Mezitím generální dodavatel Stavitelství Jokeš s.r.o. pokra� uje 
na dokon� ení druhé � ty�� adé stáje SO-02, aby mohli naši pracovníci namontovat technologii 

hrazení a odklizu kejdy. Dokon� ení 
p�edpokládáme s ur� itou rezervou do 
30. � ervna. Soub� �n �  se pracuje na jímce 
na deš� ovou vodu. Kolaudace druhé stáje 
s jímkou je plánována na 30. � ervence 2020. 

Konkrétn� jší obrysy za� íná mít i plánovaná 
minimlékárna, která je podmínkou smlouvy 
o poskytnutí investi� ní podpory rekonstrukce 
MFDS. Mlékárna bude v p�ízemí 
administrativní budovy v � etové. Probíhají 
práce na projektové dokumentaci a up�esn� ní 

nutných technologií. P�edpokládáme, �e v pr� b� hu letních m� síc�  prob� hne výb� rové � ízení 
na dodavatele. Stavební úpravy by m� ly být provedeny p�es zimní období a v pr� b� hu p�íštího 
roku bychom cht� li zahájit zkušební provoz. Proto ji� nyní hledáme budoucí pracovníky. Prodej 
našich výrobk�  bude mimo prodej p� ímo z farmy v první �ad�  na pultech prodejen našeho 
�eznictví, i kdy� ji� nyní zájem projevilo i dru�stvo Konzum Ústí nad Orlicí. Naše stavební 
skupina zahájila p� ípravu sociálního zázemí pro pracovníky farmy. 

To, �e se díky opat�ením proti koronaviru neuskute� nilo tradi� ní setkání vedení dru�stva se 
zástupci mysliveckých sdru�ení, neznamená, �e by spolupráce i p�es toto omezení 
nepokra� ovala. Ochranu zaseté kuku� ice vyst� ídala pé� e o narozená srn� ata. Pozd� jší zahájení 
se� í sená�ních porost�  d� lá myslivc� m vyhán� ní srn� í zv�� e z porost�  slo�it � jší. I p�es to se 
úsp� chy dostavují a toto zachrán� né srn� e není jediné. (foto)  

Obnova lu� ních porost� : dostali jsme n� kolik dotaz�  na p�í� inu 
ze�loutlých luk. Travní porosty jsou v našem podniku d� le�itou 
sou� ástí krmných plodin. Bohu�el postupem � asu jejich 
kvalita klesá a louky druhov�  degradují. Proto provádíme obnovu 
n� kterých pozemk� , která spo� ívá v jejich op� tovném zasetí. 
První mo�ností je zasetí do zpracované p� dy, která se musí v 
podstat�  rozorat a tím vzniká velké riziko eroze a ztráty p� dní 
vláhy. Druhou mo�ností, kterou jsme práv�  s ohledem na tato 
rizika pou�ili, je bezorebné setí do nezpracovaného „drnu“ a aby 
nové osivo vzešlo, je mu t�eba „vypomoci“ desikací p� vodního porostu. Jsme si v� domi, �e tyto 
pozemky, stejn�  jako v p� ípad�  metody Strip-Till, nejsou ur� itý � as o� ím lahodící, ale p� ínos 
k zamezení eroze a zadr�ení p� dní vláhy je nenahraditelný.  �
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• V souladu s rozhodnutím p�edstavenstva jsme uzav�eli kupní smlouvu na prodej kolny 

„Krumlovka“ s obcí � et� vka. 
• Spustili jsme elektronický stravovací systém pro zam� stnance. 
• Provedli jsme rozsáhlou opravu krmného stolu bioplynové stanice. Logisticky náro� nou 

operaci jsme zvládli v termínech i díky vysokému nasazení všech našich zam� stnanc� . 
• Sená�ní �ito m� lo vynikající kvalitu, po sklizni TTP pokra� ujeme sklizní jetele. 
• Opat�ení proti ší�ení koronaviru nás vedly k odlo�ení letošního zájezdu pro d� chodce 

na p�íští rok. Budeme se sna�it vynahradit jim to p� i podzimní besed� . 
• � eznictví rozší� ilo svou nabídku o výb� rové hov� zí biomaso pro p�íznivce tohoto segmentu. 
• Prodejní úsp� chy: Hned dv� ma našim sousedním zem� d� lským podnik� m jsme dodali 

samochodné krmné vozy Siloking. 
• Z našeho šlechtitelského programu jsme prodali holštýnského plemenného bý� ka do AGRO 

M�� ín. 
• Zam� stnanci mají mo�nost trávit dovolenou v našich karavanech, které budou letos umíst� ny 

v kempu Slunce �andov u � eské Lípy. 
• Vyhlásili jsme Velkou letní fotosout� � o masokartu nabitou na 5 000 K� , více informací 

najdete na www.reznictvi-sloupnice.cz a na facebooku � eznictví Sloupnice. 
 

. � � � � � � �%�
mar�e obchodník�  s potravinami 

v dlouhodobém m�� ítku vzr� stají? 
Po roce 1999 vzrostly více ne� 
dvakrát? 

������������������������������������	������������� ����

 
 

 
Ing. Jaroslav Va� ous, 

p�edseda dru�stva 
 

  

�   ����!"!"�

#�
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NEDOKON� ENÁ SEZÓNA  

Zimní p� íprava prob� hla ješt�  podle plánu v� etn�  p� ípravných zápas�  
a soust�ed� ní v Letohradu. Díky �ád� ní koronaviru se jarní � ást 
mistrovských sout� �í hrát neza� ala, a nakonec rozhodnutím FA� R z dubna 
byly všechny amatérské sout� �e ukon� eny s tím, �e nikdo nepostupuje ani 
nesestupuje. Po podzimní � ásti jsme tedy skon� ili na 6. míst�  okresního 
p�eboru s 19 body (tabulka ve Zpravodaji � . 4 / 2019). Jediný zápas jara jsme sehráli a� 
13. � ervna v Mandli proti Sopotnici. P�átelské utkání hrané v p�átelském tempu jsme zvládli, 
a vít� zstvím 5:1 p� isp� li sob�  malým dárkem k pozápasovému „ukon� ení sezóny“.  

Starší �áci skon� ili v okresním p�eboru na druhém míst�  o bod za vít� znými Rudolticemi, také 
podle podzimní tabulky, kluk� m gratulujeme. 

� � ( � � 
 � ! �+ �  � 
 	 !  �  �+� � ! �  �  �
V sobotu 20. � ervna sešli se fotbaloví nadšenci v Mandli na turnaji v malé kopané, hraném 

jako memoriál Standy Sedlá� ka. Po propršeném pátku pršelo i v sobotu, nijak siln� , zato 
nep�etr�it � . Ostatní turnaje v okolí byly zrušeny, v Mandli však ne. Jak vypovídají fotografie na 
zadní stran�  Zpravodaje, bezb�ehý entuziasmus a nesmírná láska k fotbalu nedovolila aktér� m 
do turnaje nenastoupit. O n�� em, jako regulérnost hrací plochy, by se dalo hovo� it snad jen 
v úvodních zápasech, hrálo se toti� na dvou h� ištích naráz. Pak se ale trávník prom� nil v n� co 
jako rašeliništ�  s kalu�í, a z fotbalu se stal spíše boj o posunutí mí� e kup�edu. Becherovka 
P�ívrat v tomto lítém boji ztratila polovinu vále� ník�  a turnaj skre� ovala. Po dlouhé dob�  bylo 
k vid� ní rozhodovat rozhod� í v gumákách, jmenovit�  vychvalme state� né výkony pana Vejdy 
ze Sloupnice a domácích pana  K� ikaly a pana  Stránského. 

Po�adatelsky byl ale turnaj k radosti všech velmi dob�e zvládnutý, nejen pro samotné 
fotbalové gladiátory se va� il kotlíkový guláš a opékalo maso na roštu. 

I p�es nep�íze�  po� así, se dá � íci, �e se turnaj vyda� il. Pod� kování pat� í hrá�� m u� za jejich 
ú� ast, a budeme se t� šit na další ro� ník tohoto memoriálu. V systému ka�dý s ka�dým dopadlo 
toto po�adí tým� : 1. Pob�e�í kocoviny, 2. Standa team, 3. VÚB, 4. Mistr team, 5. TMS Slovan 
Pardubice, 6. � etová, 7. Becherovka P�ívrat        -vk- 

MÍ� OVÝ VÍCEBOJ  

Sokol � et� vka uspo�ádal 6. 6. na h� išti 
a v t� locvi� n�  v � etové ji� t�etí ro� ník 
mí� ového víceboje. Z d� vodu vládních 
opat�ení zap�í� in� ných coronavirem nebylo 
do poslední chvíle jasné, jestli bude mo�né 
tento rok akci uspo�ádat. Aby toho nebylo 
málo, tak nás i po� así napínalo, jestli nám 
dop�eje p� kný den nebo nám nad� lí 
po�ádný déš� . Nakonec se vše poda� ilo 
na výbornou, vládla skv� lá atmosféra 
a všichni sportovci i diváci si akci náramn�  
u�ili. 
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Klání se zú� astnilo 9 t� í� lenných dru�stev. Sout� �ilo se v líném tenise, stolním tenise, hodu 
na koš, fotbale a nohejbale. Sporty doplnila i disciplína pití piva na „ex“, která byla ušitá 
na míru t� m, co neholdují pouze sportu. 

A nyní k výsledk� m. Na prvním míst�  se umístil tým Mí� ci (T. Bohunek, T. Ba� e, A. Šimek / 
T. � ervinka), na druhém míst�  skon� il tým Sta�í dobráci (O. Hanuš, L. Ba� e, J. Gloser) a t�etí 
byl tým Bubáci (P. Flídr, M. Šilar, O. Buben). 

Za všechny zú� astn� né bych cht� l moc pod� kovat organizátor� m a t� m, kte� í d� lali celý den 
servis všem závodník� m. Všichni se t� šíme na p�íští ro� ník této ji� tradi� n�  vyda�ené akce.  

PB ml. 

VÝŠLAP OKOLÍM ŠUMPERKA  

� etováci byli první zákazníci firmy Rojar bus po uvoln� ní opat�ení kv� li epidemii covid viru. 
Nejd�íve jsme m� li obavy, zda se poda�í naplnit autobus, ale ukázalo se, �e naši obyvatelé jsou 
zoceleni. Všechna místa do posledního byla obsazena a tak jsme vyjeli sm� r Šumperk. 
Trasa byla naplánována tak, aby všichni byli schopni trasu ujít a p� itom si mohli u�ít 
pohostinnosti navštívených hosp� dek. N� kte� í vystoupili v Šumperku, ale v� tšina se 
nechala vyvézt o 2 km dále do místní � ásti Vápenice, odkud jsme pokra� ovali k poutnímu místu 
U kostelí� ku. Tady se mnozí ob� erstvili a pokra� ovali na rozhlednu Háj. Zde jsme se setkali se 
skupinou ze Šumperka, pokochali výhledy a pokra� ovali po zelené zna� ce do restaurace 
Bludove� ek. Ta všechny vtáhla do svých útrob s p� íjemným venkovním posezením, prostorem 
pro vy�ití d� tí a malou zoo. To u� byl � as na lehký ob� d a pive� ko. Však si ho všichni 
zaslou�ili. 

Po p�íjemném posezení 
a ob� erstvení jsme se vydali 
krásným údolím Bludovská 
strá�  na další rozhlednu 
Brusnou. Po� así se ješt�  
vylepšilo a tak jsme vid� li 
krásn�  Jeseníky i s Prad� dem. 
Odsud u� všichni zamí� ili do 
Habrmanovy vily.  

Legendární re�isér Juraj 
Herz se rozhodl zde otev�ít 
jednu z nejkontroverzn� jších 
kapitol � eských d� jin, 
povále� ný odsun N� mc� , p� i 
n� m� se spravedlivý hn� v � asto mísil s t� mi nejni�šími pudy, a spolu vytvá�ely nesmazatelnou 
krvavou stopu. Jednou z ob� tí d� jin psaných vít� zi m� l být i n� mecký pr� myslník Habermann, 
který �il s rodinou na severní Morav� . Okolnosti jeho konce z� stávají dodnes nejasné. Filmový 
p�íb� h se jeho �ivotním osudem pouze voln�  inspiroval, ale paradoxy nejšílen� jších let 
dvacátého století prezentuje hr� zn�  dokonale. 

A co � íci záv� rem? Naho�e nás mají rádi, mezi deštivými dny jsme vychytali jediný den, kdy 
nepršelo a po� así bylo p� ímo ur� ené pro p� ší výlety. A kdy� jsme se vrátili dom� , u� v teple 
domova jsme mohli poslouchat s úlevou déš�  na okenních parapetech a h�m� ní bou�ky z dáli. 
Na podzimní výlet, pro zm� nu s koly, se t� ší sportovní komise. 

Hana Šafá�ová 
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SOUT� �NÍ DRU�STVA SDH P� ÍVRAT 

Sezóna 2020 je i pro nás bohu�el 
ovlivn� na covid-19. N� které ligy byly 
úpln�  zrušeny, jako nap�íklad Velká 
Cena Ústeckoorlicka, a my jsme si u� 
pomalu za� ínali myslet, �e letos na 
závodní dráhu ani nevyb� hneme. P� išlo 
ale rozvol� ování a naše oblíbená 
Svitavská liga se b� hat bude! Tak�e 
hurá! 

Co je u nás nového pro letošní sezónu? Mu�ské 
dru�stvo ve slo�ení Aleš Hrdina, Martina Vašinová, 
Ond�ej Voleský, Roman Svoboda, Mat� j � ezní� ek, 
Lukáš Ka� ka, Ji� í Skalický, Ivoš Vencl a Tomáš 
Bohunek se naplno pustilo do jarní p� ípravy, jen jak 
to bylo mo�né. Samoz�ejm� , �e jsme byli namlsaní 
z konce minulé sezóny. Bohu�el se nám op� t 
nevyhnuly n� jaké problémy v podob�  zran� ní, ale 
budeme doufat, �e vše vyladíme a budeme podávat 
alespo�  stejn�  tak dobré výkony, jako vloni. K tomu 
by nám m� la pomoci nová „mašina“ PS-12 speciáln�  

upravená pro závodní ú� ely na obsah 2160 ccm. Za novou „mašinu“ musíme pod� kovat Obci 
P�ívrat a SDH P�ívrat, a to i za celkovou podporu, bez které by to nešlo. D� kujeme. 

Nejv� tší novinkou jsou dv�  úpln�  nová dru�stva �en. U� od zimy se mezi holkami šuškalo, �e 
by to cht� ly zkusit. Nez� stalo jen u slov a holky se daly do kupy a za� aly trénovat. A musím 
� íci, �e jim to jde nad o� ekávání dob�e. „Starší“ dru�stvo b� há ve slo�ení Barbora Maixnerová, 
Helena Maixnerová, Monika Venclová, Tamara Helbichová, Martina Vašinová, Kate� ina 
Stránská a Lucie Ka� ková. „Mladší“ dru�stvo je slo�eno z holek, které p�echázejí z d� tské 
kategorie do dosp� lých a za� ínají sbírat zkušenosti s pro n�  úpln�  novým vybavením. Holky 
trénují ve slo�ení Ani� ka Kaplanová, Ver� a Štiková, Mon� a Venclová, Dorka � ezní� ková, 
Ka� ka Lorencová, Mar� a Štanglerová a Terka Nováková. Záv� rem bych cht� l pop�át do letošní 
sezóny všem našim dru�stv� m, aby piln�  trénovala a scházela se, a výsledky se dostaví. 

Ond�ej Voleský, velitel SDH 

P� ÍVRATSKÁ KNIHOVNA  O PRÁZDNINÁCH  

P�ívratská knihovna o prázdninách bude otev�ena: 
� ERVENEC  1. 7., 15. 7., 29. 7.    17,30 - 18,30 
SRPEN  12. 8., 26. 8.              17,30 - 18,30 
Nov�  si v naší obecní knihovn�  m� �ete zap� j� it elektronickou ALBI tu�ku a knihy z edice 

Kouzelné � tení. Tém��  ka�dý m� síc probíhá vým� na knih ve spolupráci s m� stskou knihovnou 
v � eské T�ebové. Krásné prázdniny všem.    Pavlína Nováková, knihovnice 
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KOTLÍKOVÉ DOTACE - 5. VÝZVA 

Celý kraj se má rozvíjet rovnom� rn� , lidé mají mít stejné mo�nosti a výhody na kterékoli � ásti 
území. Kotlíkové dotace toto kritérium spl� ují na sto procent. Další �adatelé budou podpo�eni 
v letošním roce. Ukon� ení p� íjmu �ádostí je 30. �íjna 2020, tedy pátá výzva Kotlíkových dotací 
stále trvá. 

Kraj zahájil p� íjem �ádostí do páté výzvy kotlíkových dotací v lo� ském roku 8. � íjna. Zájem 
byl obrovský hned od za� átku otev�ení výzvy. Ukon� ení p� íjmu �ádostí je 30. � íjna 2020, tedy 
pátá výzva Kotlíkových dotací stále trvá. �ádosti o poskytnutí této dotace mohou lidé podávat 
prost�ednictvím webové aplikace na internetových stránkách Pardubického kraje. V polovin�  
února 2020 bylo zaregistrováno kolem 1840 �ádostí. �adatel m� �e získat dotaci a� do výše 
127 500,- K� . 

V 5. výzv�  je podpora poskytována na po�ízení nových automatických kotl�  na biomasu, 
kotl�  na kusové d�evo s ru� ním p� ikládáním, kondenza� ních plynových kotl�  a tepelných 
� erpadel. Podpo�ena m� �e být pouze vým� na starého kotle na pevná paliva s ru� ním 
p� ikládáním emisní t� ídy 1., 2. a bez ur� ení t� ídy. 

Rada pr� b� �n �  schvaluje podané �ádosti. V sou� asné dob�  pracovníci Regionálního rozvoje 
Pardubického kraje podepisují smlouvy s první polovinou �adatel� . Druhá polovina �adatel�  
byla prozatím vyrozum� na o tom, �e peníze dostanou. Na podpis smlouvy si po� kají na konec 
léta, ale mají jistotu, �e peníze zde pro n�  jsou ji� p� ipravené a kotel mohou vym� nit. 

�ádosti, které se nepoda�í uspokojit, jsou za�azovány do tzv. zásobníku projekt� . V p�ípad�  
odstoupení p� íjemc�  od smlouvy nebo nedo� erpání schválené výše dotace, budou uvoln� né 
p�ísp� vky nabídnuty �adatel� m práv�  v tomto zásobníku, a to dle po�adníku podání �ádosti. 
Tyto �ádosti mohou být v letech 2021 – 2023 uspokojeny z prost�edk�  výzvy M�P pro kraje 
v rámci podprogramu, prost�ednictvím n� ho� má kraj mo�nost získat � ástku okolo 
70 milion�  K� . 

Hana Št� pánová, radní Pardubického kraje 

KRAJ LETOS PODPO � Í FUNGOVÁNÍ TÉM��  STOVKY OBECNÍCH PRODEJEN  

Malé obecní prodejny jednozna� n�  v pr� b� hu koronavirové pandemie splnily svoji primární 
úlohu, a to zásobovat obyvatele základními potravinami. Pardubický kraj se proto i p�es 
p�edpokládaný propad v da� ových p�íjmech rozhodl, �e podporu provozovatel� m prodejen 
zachová v plné výši tak, jak bylo avizováno. Celkov�  je tak v plánu rozd� lit5,3 milion�  korun. 
Na programu jednání krajské rady bude tento bod v pond� lí 25. kv� tna. 

„Podpora obecních prodejen, se kterou jsme za� ali ji� v roce 2009, se dlouhodob�  ukazuje 
jako správný krok, a o to více v posledních m� sících. I p�es o� ekávané propady v da� ových 
p�íjmech budou obecní prodejny jedním z dota� ních titul� , které nebudeme nijak upravovat 
a �ádosti provozovatel�  prodejen, co� jsou z velké � ásti obce, pokryjeme dle plánu,“ uvedl 
hejtman Martin Netolický. „V tuto chvíli jsme p� ipraveni podpo� it 98 �ádostí, které 
doporu� ila odborná komise v celkovém finan� ním rozsahu 5,3 milionu korun. Jedná se tak 
o rekordní � ástku, která do obecních prodejen z krajského rozpo� tu p� jde. Zachování t� chto 
a podobných slu�eb na venkov�  musí být i v této nelehké dob�  jednou z priorit,“ uvedl hejtman. 
  



ZPRAVODAJ 2 / 2020 

- 16 - 

Krajská podpora nar� stá ka�dým rokem, co� potvrdil také radní pro �ivotní prost�edí, 
zem� d� lství a venkov Václav Kroutil. „Trend navyšování podpory ze strany kraje je patrný. 
V minulém roce jsme podpo� ili 85 �ádostí, v roce 2018 to bylo 69 �ádostí. Pova�uji za správné 
a pot�ebné zajistit obslu�nost obcí a místních � ástí do 500 obyvatel, co� potvrzují obyvatelé 
i starostové na území celého našeho kraje,“ �ekl Václav Kroutil. 

Jednou z obcí, která je dlouhodob�  aktivní v rámci 
�ádostí o podporu své obecní prodejny, je P�ívrat 
nedaleko � eské T�ebové. „Krajská dotace na podporu 
obecních prodejen je pro naši obec velmi d� le�itá, 
jeliko� díky tomu m� �eme získat a� 100 tisíc korun. 
Provozovat prodejnu je pro obec v�dy velmi náro� né 
a výsledky jsou nejisté. Tato krajský podpora nám 
ur� itou formu jistoty dodává. Sna�íme se, aby 
p�edevším starší ob� ané nemuseli spoléhat na své 
p�íbuzné a mohli si v prodejn�  zajistit základní 
potraviny, ale také hygienické � i další pot�eby. Jdeme 
cestou prodeje kvalitních a tradi� ních regionálních 
potravin, od výrobc� , které naši lidé znají a které se 
sna�íme prodávat za p� ijatelné ceny,“ uvedl 
starosta P�ívratu Jan Stránský. 
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OBCE DOSTANOU NA  DOTACÍCH O P� T MILION�  KORUN NAVÍC  

Hejtman Martin Netolický dnes inicioval jednání krajských radních, na kterém bylo 
rozhodnuto, �e v rámci rozpo� tu bude z díl� ích rezerv vy� len� no p� t milion�  korun na navýšení 
Programu obnovy venkova, a to konkrétn�  na projekty Místních ak� ních skupin. I p�es dopady 
pandemie koronaviru chce kraj v maximální mo�né mí�e podpo� it projekty na obcích a pomoci 
také fungování obecních prodejen. 

„I p�esto, �e jsme byli nuceni p�ehodnotit dota� ní politiku kraje v n� kterých oblastech, tak 
stále rozd� lujeme p�es 300 milion�  korun, z toho p�es 105 milion�  do podpory venkova, 
�ivotního prost�edí a zem� d� lství. Po dohod�  s kolegy jsem navrhl, abychom navýšili o p� t 
milion�  korun krajský Program obnovy venkova a umo�nili jsme realizaci projekt�  Místních 
ak� ních skupin v rámci programu Malý LEADER. Celkov�  tak máme na Program obnovy 
venkova p� ipraveno 35 milion�  korun, co� je za sou� asné nelehké situace maximum mo�ného,“ 
uvedl hejtman Martin Netolický. „Tímto krokem chceme podpo� it další investi� ní � innost 
na venkov� , ale také evropsky uznávanou metodu "komunitního �ivota a plánování" 
na venkov� . P�edpokládám, �e se v letošním roce jedná o poslední prost�edky, které budeme 
schopni z krajského rozpo� tu poskytnout. V�� ím, �e i díky této podpo�e z� stane 
zachována investi� ní � innost také na obcích stejn�  tak, jako bude zachována v p�ípadech, kdy je 
kraj investorem,“ �ekl hejtman. 

Ten také p� ipomn� l, �e kraj v rámci Programu obnovy venkova nijak neomezil podporu 
fungování vesnických prodejen, dotace na ekologickou výchovu, záchranné stanice, vodní 
hospodá�ství � i pro za� ínající v� ela�e. 
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VŠICHNI JSME V�� ILI, �E JEŠT �  BUDE LÉPE  

Jako nadpis jsem si poopravil upoutávku, která upozor� ovala na poslední díl seriálu 
Josefa Kolá�e, v n� m� v Orlických novinách v roce 2002 shrnul � ty� icetiletou historii 
�etovského fotbalu. 

Stru� n�  p� ipome� me, �e „nové“ h� išt�  se za� alo budovat v roce 1965, v roce 1967 se na n� m 
za� alo hrát a v roce 1968 došlo na výstavbu kabin, kolaudovaných v roce 1971. 

Mu�i za� ali hrát na novém h� išti hned po jeho dokon� ení, v sout� �ním ro� níku 1967-68, 
dorostenci byli p� ihlášeni a� od ro� níku následujícího. A v n� m s p�evahou vyhráli svoji 

skupinu okresního p�eboru i následnou 
kvalifikaci o titul p�eborníka okresu 
a postoupili do krajské I. t�ídy, n� kdy té� 
uvád� né jako I.A. V té si vedli stejn�  
úsp� šn�  a hned v následující sezon�  1969-
70 ve skupin�  C obsadili 3. místo. 
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Co dokázali dorostenci na h� išti bez jakéhokoliv zázemí, kdy� kabiny se teprve za� ínaly 
stav� t, budí dodnes obdiv a vzpomínky na nelehké za� átky. Sice nakonec krajskou I. t�ídu po 
dvou odehraných sezónách opustili, proto�e prost�  a jednoduše na dorostenecký v� k „zestárli“ 
a nebyl, kdo by je nahradil, pro fotbal se ale neztratili a n� kte� í z nich ješt�  tvo� ili kádr 
okresního p�eborníka dosp� lých 10 let poté. Prohlédnout si je m� �ete na následující fotografii 
nebo po 40ti letech ve 
Zpravodaji obcí � . 3/2019. 
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U� od svého zalo�ení m� l oddíl pochopiteln�  vyšší cíle ne� hrát jen základní skupinu 

mistrovských sout� �í. Poprvé se mu to povedlo v sezón�  1970-71, kdy vyhrál svoji skupinu 
okresní sout� �e a postoupil do okresního p�eboru. Sláva to tenkrát byla veliká, na h� išt�  k tomu 
p� išla zahrát hudba Standy Pávka (na fotce uprost�ed s klarinetem). 
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V první sezón�  v okresním p�eboru jsme skon� ili 
horším skore a jen jeden bod za vít� zem na 4. míst� , 
ale jak u� to n� kdy bývá, pýcha p�edchází pád. Hned 
v následující sezón�  1972-73 jsme skon� ili poslední 
a sestoupili zpátky do okresní sout� �e, kde jsme 
p�edvád� nou hrou sta� ili u� jen na 9. místo. 
A proto�e zárove�  došlo k reorganizaci sout� �í, kdy 
prvých 5 oddíl�  z ka�dé skupiny a sestupující 
z p�eboru utvo� ily okresní III. t� ídu, zatímco pro 

zbývající vznikla nejni�ší IV. t� ída, po 
sezón�  1973-74 jsme se tak propadli a� 
na samé dno. Hrá� i, kte� í tehdy 
vybojovali okresní p�ebor, u� mohli jen 
vzpomínat. 
 
=��,���������&������������� 8�-��	��
�������
1
��	�7���,���-�.����+�	,�-�2
���	
��$
5���-�+
��	�
1���	�
�.���(�1,���-�����������2���'�6
&�'-�<	�'�
+
'�
�-�7�����	
��:	����-�2���'�$
'�&
-�3�	�'�
.
&�
�
�$	
�����	�$
5����>���&������	�.���(�
+�	,�?�

 
Zastavme se v b� hu � asu u n� kterých akcí, kterým nelze up�ít p� ímou souvislost se zlepšením 

nazna� eném v nadpisu. 

/ � � � � � � � �0 � � 
 � � �12" � � � � �  �3455�
Celodenní výlet � len�  s rodinnými p� íslušníky po známých pam� tihodnostech, jimi� byly 

zámek Úsov, hrad Bouzov a památník Javo�í� ko, a kterým byla postupem do okresního p�eboru 
zakon� ena úsp� šná sezóna 1976-77 a p� ipomenuto celkových 15 a obnovených 10 let � innosti 
oddílu. Odpoledne jsme nastoupili k narychlo sjednanému p�átelskému zápasu s novým 

oddílem OP IV. t� ídy Prost� jovska Sokolem 
Horní Št� pánov, nad ním� jsme zvít� zili 4:2 
(1:1) t�emi brankami Karla Pirkla a jednou 
Josefa Morkese, kdy� p� vodn�  plánovaný zápas 
s Jiskrou Brodek nemohl být kv� li p�elo�ení 
jejich mistrovského zápasu sehrán. Ve� er si 
ú� astníci zájezdu prodlou�ili se svými hostiteli 
na sportovním karnevalu. Dodejme, �e kontakt 
navázal Ivan Uhlí� b� hem základní vojenské 
slu�by a pro úplnost u� mohu prozradit, �e 
nabídka Horního Št� pánova za p�átelský zápas 
zn� la 100 K� s na ruku nebo in natura 3 láhve 
prost� jovské re�né na karneval do za� átku. 
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Byl uspo�ádán a polo�il základ ka�doro� ní vzpomínky na aktivního hrá� e n� kdejšího 

SK P�ívrat a funkcioná�e oddílu kopané v � etové, který pro svoji sv� domitost a zkušenosti 
zastával funkci p�edsedy oddílu i p�edsedy TJ SOKOL � etová. V ocen� ní jeho zásluh o rozvoj 
t� lesné výchovy a sportu mu byl v roce 1971 ud� len Bronzový odznak � STV. 

Na memoriálu startovaly Sokol 
P�evýšov, Sokol � etová, Spartak 
Hradec nad Svitavou a Sokol 
Sopotnice a v tomto po�adí také 
skon� il. K prodeji u� byla oddílová 
vlajka, kterou navrhnul a dodání 
zjistil Miloslav Kebrle. H� išt�  také 
bylo ozvu� ené tlampa� i na st�eše 
kabin, tak�e kone� né po�adí mohlo 
být vyhlášené doslova. 
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Na oplátku jsme se, u� jako p�eborník okresu a postupující do krajské I.B t� ídy, zú� astnili 

turnaje v P�evýšov� , který 
jsme, tak jako rok p�edtím 
P�evýšov u nás, vyhráli. Jen 
dodejme, �e spolupráci mezi 
oddíly navázali Miloslav 
Ren� ín a Jaroslav 
Hr� za na vojenském cvi� ení, 
jejich organiza� ní pracovník 
Ladislav Steklý se rozhodující 
m� rou zaslou�il o to, �e 
u p� íle�itosti postupu do I.B 
t� ídy jsme mohli vydat 
oddílový odznak, který 
napodobil motiv z oddílové 
vlajky. 
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Na t� chto p� ipomenutých akcích si dovoluji dolo�it, �e z domácích vytrvalc�  a navrátilc�  

z vojny se vytvo� ila parta, která u� od dorosteneckého v� ku fotbal hrát um� la a pod�ídila mu 
i své pohodlí, zvlášt�  kdy� se da�ilo. Za� átek všeho m� �eme vid� t v sezón�  1974-75, zakon� ené 
2. místem v okresní IV. t� íd�  a postupem do III. t� ídy hned v sezón�  následující. Tu jsme 
s jednobodovým náskokem t� sn� , ale vyhráli a postoupili do okresní II. t� ídy. 

V okresním p�eboru jsme se rozkoukávali zatím na 3. míst� , abychom hned následující sezónu 
1978-79 s naprostou p�evahou a sedmibodovým náskokem vyhráli a postoupili do krajské I. B 
t� ídy. Ani v té jsme se neztratili a 11. místo po podzimu se nezdálo nasv� d� ovat, �e by se tu 
m� lo schylovat k našemu konci. Ale stalo se a chabou út� chou nám bylo, co pak „jedna paní 
povídala“, �e na tom m� l podstatný podíl boj o vít� ze a postupujícího do I.A t� ídy za ka�dou 
cenu a my �e jsme nejhorším mu�stvem nebyli, jen nám prý n� kdy chyb� l ten pov� stný kr�� ek, 
jinak �e� eno o kdo se zachrání 
se nehrálo. A tak na výro� ní 
� lenské sch� zi 14. prosince 
1980 v restauraci v Mandli, po 
ro� ním p� sobení a sestupu z I.B 
t� ídy, jsme na ty lepší � asy op� t 
mohli u� jen vzpomínat. 
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Oddíl kopané TJ SOKOL � etová byl tehdy pojem, který nejen v okresním m�� ítku n� co 

znamenal. �e a pro�  toho nevyu�il k dobudování svého zázemí bylo nazna� ené u� v minulém 
Zpravodaji � . 1/2020, na vysv� tlení a omluvu by se tak zjednodušen�  dalo � íci, �e za r� zných 
„okolostojí� ností“ nedokázal p�ekro� it sv� j stín, který se pak spíše prodlu�oval, ne� krátil. 

 
Nad objevenými fotografiemi vlastními i neznámých autor�  a naposledy zavzpomínal 

Miloslav Ren� ín a dodává: 
 
Football, � i kopaný mí� , je jedna z nejt� �ších anglických her mí� em. Je p� i tom však velmi 

zajímavá a vývinu t� la prosp� šná. Tak malé dosud rozší� ení této hry u nás p� i� ítati se m� �e 
jedin�  nesprávnému pochopení zp� sobu této hry a z které následkem toho p� i nedostatku 
� ádného trainingu stala se prostá pranice obou proti sob�  hrajících stran, spojená s velmi 
� astými t� lesnými úrazy. Football vy�aduje p� esného trainingu a není-li p� stován � ádn� , 
nekonají-li se pravidelná cvi� ení pod dozorem p� ísného trainera, postrádá veškerého ú� elu. 
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 Miroslavova zem�  po� ádá sout� � 
ve va� ení kotlíkového guláše 

��	������14"�	����1;1;����3; ;; ����
�������	
�
 

Všechny Vás srde� n�  zve na ji� 10. ro� ník 
Pro mlsné jazý� ky budou krom�  sout� �ních guláš�  p� ipraveny i lo� ský vít� zný, ma	 arský nebo veselý guláš, 

grilovaná kýta a mnoho dalších dobrot nejen z udírny. 
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Vstupné dobrovolné 
 
 

VDA  SLAVÍ 75 LET 
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NAROZENÍ 

Ve druhém � tvrtletí roku 2020 se v P�ívratu Jitce Tobiškové a Davidu � uhelovi narodila dcera 
Lucie, Kamile Denkové a Ond�eji Krškovi se narodila dcera Eliška, Denise Šimkové a Leoši 
Va� ousovi se narodil syn Šimon a Jan�  Kolá�ové a Richardu Fišarovi se narodil syn Richard. 
V � et� vce se Michaele a Josefovi Šindelá�ovým narodila dcera Eliška. V � etové se man�el� m 
Martin�  a Petrovi Páclovým narodil syn Matouš. 

SVATBY  

Ve druhém � tvrtletí roku 2020 si své ano v P�ívratu �ekli Barbora P� lpánová a Ji� í Pilgr. 
Blahop� ejeme 

VÝRO� Í 

Ve druhém � tvrtletí roku 2020 oslavili významná jubilea tito ob� ané: 
 

60let paní Zde� ka Podhajská ze � etové 
 pan Jaromír Ková� ze � etové 
 pan Ladislav Assinger ze � etové 
 
65 let paní Hana Jan� a�íková ze � etové 
 pan Alois Šimek ze � etové 
 paní Zuzana Stránská z P�ívratu 
 pan Oto Pávek z P�ívratu 
 pan Milan Kmoní� ek z P�ívratu 
a pan Stanislav Va� ous z P�ívratu oslavil 
65 let ji� v prvním � tvrtletí, dopl� ujeme 
s omluvou nyní. 
 
70 let paní Alena Janá� ková z P�ívratu 
 paní Danuše Záleská z P�ívratu 
 paní V� ra Rybková z P�ívratu 
 paní Jana Reichlová z � et� vky 
 pan Miloš Pávek z � et� vky 
 paní Anna Šafá�ová ze � etové 
 pan Jozef Ku�ela ze � etové 

75 let paní Milena Hudcová z � et� vky 
 pan Jaroslav Kolá� z P�ívratu 
 pan Josef Lejsek z P�ívratu 
 pan Zden� k Jiroušek ze � etové 
80 let paní Jana Eliášová ze � etové 
 pan Josef Bartoš z � et� vky 
 pan Ota � áslavka z P�ívratu 
82 let paní Hana Fišarová z P�ívratu 
84 let paní Jaroslava Kršková z P�ívratu 
 paní Marie Blana�ová ze � etové 
85 let paní Anna Hotmarová ze � etové 
 paní Zde� ka Šimková ze � etové 
 paní V� ra Jansová z � et� vky 
86 let paní Libuše Gajdošíková ze � etové 
89 let paní Jana Betlachová ze � etové 
 paní Bohumila Crhová ze � etové 
90 let paní Zde� ka Pato� ková z P�ívratu 
 pan Pavel Jirsa z P�ívratu 
92 let pan Vladimír Voleský ze � etové 
 pan Miloslav Novák z � et� vky 

 

P� ejeme mnoho zdraví do dalších let! 

ÚMRTÍ 

Ve druhém � tvrtletí roku 2020 nás nav�dy opustili paní Bohumila Slezáková, paní 
Jana Ková�ová a paní Magda Venclová z P�ívratu, paní Vladislava Koudelková a Petr Koš� ál 
z � et� vky.         � est jejich památce! 

 

Spole� ný � tvrtletní zpravodaj obcí � et� vka, � etová a P� ívrat. Vydává OÚ P� ívrat, OÚ � etová a OÚ � et� vka. 
Kontakt: bsl@seznam.cz. Vychází � tvrtletn�  a zdarma. Uzáv� rka tohoto � ísla 26. 6. 2020. Šéfredaktor: Ing. Vladimír Kolá�  (vk), 
redak� ní rada: Ing. Hana Šafá�ová (hš), Pavel B� lovský ml. (pbml), Petr Štangler (pš), Pavlína Nováková (pn) Eviden� ní � íslo 
MK � R E 11170 u Ministrstva kultury � eské Republiky. Tisk: Grantis Ústí nad Orlicí. Náklad 580 výtisk� . 
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